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Sloupek pro starostku
Dát každému příležitost aneb Den sociálních služeb v Lomnici 8. 10. 2012
Plnohodnotný život je jistě cílem každého z nás. Nejinak je tomu i u našich spoluobčanů, jejichž handicap toto v plné míře neumožňuje. 
Dát jim příležitost je ale povinností naší společnosti. V tomto duchu se nesla i prezentace Centra sociálních služeb Jindřichův Hradec 
a Domova Pístina. Den sociálních služeb v Lomnici nad Lužnicí konaný 8. 10. 2012 měl za úkol seznámit občany s pracemi, životem, 
zázemím lidí s mentálním postižením.

V rámci programu „Transformace sociálních služeb pro lidi s postižením“ by v našem městě měly vyrůst 2 objekty pro tyto naše 
spoluobčany. Jeden přízemní domek (či dvojdomek) u „čapí uličky“ a druhý v Tyršově ulici u č.p. 2.

Zcela přirozeně se občan ptá, co tato akce kromě lidského hlediska přinese našemu městu a zda se nějakým způsobem negativně 
nedotkne financování nebo běžného života. Zde je odpověď:

–  město získá prodejem pozemků jednorázovou finanční injekci 1,6 mil. Kč
–  dá se předpokládat větší poptávka po službách, zvýšení tržeb u obchodníků
–  vznikne nová sociální služba k využití i pro místní občany
–  budou vytvořeny další pracovní příležitosti v oblasti sociálních služeb
–  výhledově budeme usilovat o vznik chráněné dílny
Na závěr je nutno podotknout, že plánované domy budou architektonicky zapadat do 

původního prostředí. Stavět zde bude kraj a zahájení stavby je plánováno v roce 2013 po 
získání finančních prostředků z dotačního titulu.

S tím, jak mají exteriéry, interiéry domů i život v nich vypadat, se mohli naši občané 
seznámit v prezentaci na PC dne 8. 10. 2012. Život s omezením ať již fyzickým nebo 
duševním by neměl být handicapem vylučujícím člověka ze společnosti.
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Nenechte si ujít
11. 11. od 16.00 hodin

Akce kostelního
sboru

12. 11. od 8.00 hodin
Humanitární sbírka

2, 5, 9, 16, 24, 26. 12.
Program na advent

Uvnitř najdete...
Výsledky voleb
do Krajského
zastupitelstva

Jihočeského kraje

K zákonu o místních 
poplatcích

Jak dopadla výstava
včelařů a zahrádkářů?

NOVĚ
Chvíle zábavy 

pro naše čtenáře

Z odpoledne sociálních služeb

Sociální cítění a naše děti
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Z RADNICE

VÝPIS Z USNESENÍ
z jednání Zastupitelstva města Lomnice nad Lužnicí
Zastupitelstvo města se konalo dne 17. 10. 2012. Na pro-
gramu jednání bylo jako obvykle schválení rozpočtových 
opatření, zprávy o činnosti finančního a kontrolního výboru, 
kontrola plnění usnesení z minulého ZM, zpráva z jednání 
rady města.

Mimo to byl zvolen další člen finančního výboru, schvá-
leno prodloužení doby pro čerpání úvěru na stavbu sběrové-
ho dvora a vzata na vědomí účetní závěrka ZŠ a MŠ.

Další usnesení z jednání zastupitelstva města citujeme 
níže:

Usnesení č. 231/11/Z/2012
Zastupitelstvo města Lomnice nad Lužnicí:
a)  bere na vědomí rezignaci člena zastupitelstva města pana 

Ing. Lumíra Šarmana ke dni 9. 10. 2012
b)  bere na vědomí získání mandátu sl. Pavly Zvoňárové ke 

dni 9. 10. 2012 a složení slibu zastupitele města
c)  stanovuje odměnu v částce tak, jak je uvedena pro obce 

naší velikosti v ř. 2, sl. 6-14 přílohy č. 1 nařízení vlády 
37/2003 Sb., ve znění pozdějších předpisů ode dne slo-
žení slibu náhradníka

Usnesení č. 239/11/Z/2012
Zastupitelstvo města Lomnice nad Lužnicí:
I.  revokuje usnesení zastupitelstva města číslo 202/9/Z/2012 

ze dne 18. 6. 2012.
II.  schvaluje budoucí prodej nemovitostí v k. ú. Lomnice 

nad Lužnicí do vlastnictví Jihočeského kraje, se sídlem 
U Zimního stadionu 1952/2, 370 76  České Budějovice, 

IČ 70890650, a to: pozemku pozemkové parcely KN p. č. 
21/1 o výměře 849 m2, pozemku pozemkové parcely KN 
p. č. 20/1 o výměře 600 m2 a části pozemku pozemkové 
parcely KN p. č. 3568/1 o výměře cca 602 m2, která bude 
upřesněna na základě geometrického plánu na rozdělení 
tohoto pozemku, za cenu 800,– Kč/m2 pozemku + nákla-
dy spojené s prodejem, budoucí prodej pozemku stavební 
parcely KN p. č. 158/3 o výměře 101 m2 a budovy bez 
č. p. – jiná stavba na pozemku stavební parcele KN p. č. 
158/3, za celkovou cenu ve výši 80 000,– Kč + náklady 
spojené s prodejem a uzavření smlouvy o budoucí smlou-
vě kupní s tím, že vlastní kupní smlouva mezi Jihočeským 
krajem a městem Lomnice nad Lužnicí bude uzavřena za 
podmínky, že Jihočeský kraj doloží schválené Rozhodnu-
tí o poskytnutí dotace z Integrovaného operačního pro-
gramu EU na akci: „Výstavba chráněného bydlení pro 
osoby se zdravotním postižením“ do 31. 3. 2013.

(zpřesnění formulace původního usnesení dle požadavku 
krajského úřadu)

Usnesení č. 240/11/Z/2012
Zastupitelstvo města Lomnice nad Lužnicí schvaluje přijetí 
peněžních prostředků od Jihočeského kraje určené ZŠ a MŠ 
Lomnice nad Lužnicí z OP VK – „Škola 21. století“ v cel-
kové výši 153 025,74Kč.

Usnesení č. 243/11/Z/2012
Zastupitelstvo města:
I. bere na vědomí:

Výstavba kanalizací je v plném proudu 
V letošním roce jsme se pustili do dvou investičních akcí 

týkajících se budování infrastruktury v našem městě. Stavby 
jsou v plném proudu, obyvatelé v rozkopaných ulicích musí 
strpět určité dopravní omezení, a proto zde uvádím alespoň 
pár základních informací pro občany.

1) ulice Zámecká a Zahradní
Celkové náklady na vybudování nové kanalizace zde budou 
činit max.1,6 mil. Kč, přičemž 400 tis. Kč by mělo být po-
kryto dotací. 
V daném úseku doposud kanalizace nebyla a vlastníci ne-
movitostí museli řešit likvidaci splaškových vod individu-
álními jímkami a pravidelným vyvážením. Jelikož dochá-
zí budováním kanalizace ke zhodnocení jejich stavebních 
pozemků, se všemi jednáme. Kanalizace zde bude tedy 
vybudována i s jejich finančním přispěním. Celková výše 
příspěvku od majitelů těchto nemovitostí by mohla dle vý-
sledku jednání činit až 450 tis. Kč.

Jednání ještě nejsou u konce, a proto zatím nelze přesně 
vyčíslit podíl města na této stavbě. Zhotovitelem této stavby 
jsou Lesostavby Třeboň a.s.
2) ulice Budějovická a Šalounská
V ulici Budějovické a Šalounské se jedná o rekonstrukci ka-
nalizačního a vodovodního řadu.

Protože jednotlivé přípojky jsou vlastnictvím náležejícím 
k nemovitostem, se všemi vlastníky zde vedeme jednání 
o napojení jejich domů na novou kanalizaci i vodovod.

Celkové náklady na vybudování hlavního vodovodního a ka-
nalizačního řadu budou činit cca 5 mil.Kč, z dotace jihočeského 
kraje bude pokryta zhruba jedna polovina. Je pravdou, že měs-
to nemá dostatek prostředků na to, aby svou polovinu hradilo 
z dříve naspořených financí, a proto jednáme o otevření úvěru či 
obdobném způsobu financování vlastního podílu, který by při-
nesl co nejmenší zátěž budoucímu životu města a jeho občanů. 
Zhotovitelem této stavby je ZVŠ Stavitelství Třeboň, s.r.o.

Obě stavby by měly být dokončeny do zimy.
Ing. Iva Nováková

Sloupek pro starostku  ze Strany 1
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 –  Zprávu o provedení tlakových zkoušek podloží Sběr-
ného dvora – viz. příloha č. 1

 –   Návrh nové skladby komunikace – viz. příloha č. 2
II.  souhlasí s provedením víceprací dle návrhu – viz. příloha 

č. 3 a s předloženými vícenáklady vyvolanými výše uve-
denými vícepracemi, max. do výše 500 000,– Kč včetně 
DPH.

(na základě provedených sond a návrhu projektanta byly od-
souhlasena výměna podloží a změna vrchních vrstev nádvo-
ří sběrného dvora, tím dojde k nárůstu ceny stavby)

Usnesení č. 245/11/Z/2012
Zastupitelstvo města Lomnice nad Lužnicí:
I.  schvaluje bezúplatný převod pozemků p. č. 4171/5, p. č. 

4171/47, p. č. 4171/77, p. č. 4171/79, p. č. 4171/81, p. č. 
4171/82, p. č. 4171/87, p. č. 4171/109, p. č. 4171/111, 

p. č. 4171/112, p. č. 4171/123, vše v katastrálním úze-
mí Lomnice nad Lužnicí, které jsou ve vlastnictví České 
republiky a ve správě Pozemkového fondu ČR, do vlast-
nictví Města Lomnice nad Lužnicí.

II. ukládá Radě města zajistit plnění usnesení.
(cesta vedoucí od ul. Třeboňské kolem garáží k Novému 
Městu a pozemky „Na blatech“)

Usnesení č. 246/11/Z/2012
Zastupitelstvo města Lomnice nad Lužnicí bere na vědomí 
Zprávu z jednání rady města za období od 27. 6. 2012 do 
26. 9. 2012.

(Originály zápisů z jednání zastupitelstva jsou uloženy 
v sekretariátu starostky města a občané mají možnost do nich 
nahlédnout - §§ 16, 17 zákona 128/2000 Sb. O obcích)

Výsledky voleb do Krajského zastupitelstva 
Jihočeského kraje
konané ve dnech 12. a 13. října 2012 
Volební kraj Jihočeský

Počet osob, zapsaných do výpisů ze stálého a zvláštního seznamu 
voličů celkem: 1439

Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky: 576

Počet odevzdaných úředních obálek: 576

Počet platných hlasů ve volebním okrsku: 555

Ve volebním okrsku Lomnice nad Lužnicí
byly voleny tyto politické strany:

Politická strana
Počet hlasů 
pro stranu 
– celkem

Počet
přednostních 

hlasů

Volte Pravý Blok www.cibulka.net 2 0

Strana Práv Občanů Zemanovi 17 6

Moravané 0 0

SUVERENITA – blok 
Jany Bobošíkové, pro Jihočeský kraj

5 0

Národní socialisté – levice 21. století 0 0

Věci veřejné 3 1

TOP 09 a Starostové pro Jihočeský kraj 10 5

Politická strana
Počet hlasů 
pro stranu 
– celkem

Počet
přednostních 

hlasů

Komunistická strana Čech a Moravy 109 26

Strana zelených 4 2

Dělnická strana sociální spravedlnosti
– STOP NEPŘIZPŮSOBIVÝM!

0 0

„JIHOČEŠI 2012“ 113 72

Česká strana sociálně demokratická 216 95

Jihočeská koalice politických
stran SNK Evropští demokraté
a Strany soukromníků České republiky

7 5

Republikánská strana čech, 
moravy a slezska

0 0

Občanská demokratická strana 41 14

Strana svobodných občanů 3 1

Křesťanská a demokratická unie 
– Československá strana lidová

19 5

Česká pirátská strana 6 0
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Změna zákona o místních poplatcích

konané ve dnech 12. a 13. října 2012 
Volební kraj Jihočeský
Počet osob, zapsaných do výpisů ze stálého a zvláštního seznamu 
voličů celkem: 1439

Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky: 509

Počet odevzdaných úředních obálek: 509

Počet platných hlasů ve volebním okrsku: 466

Ve volebním okrsku Lomnice nad Lužnicí
byli voleni tito kandidáti:

Jméno a příjmení kandidáta Počet hlasů pro kandidáta

Mgr. Ivana Stráská 123

Ing. Jaromír Talíř 23

Miroslav Holler 4

Alena Nohavová 118

Ing. Marie Paukejová 9

RNDr. Jan Zahradník 97

Mgr. Jiří Šesták 67

akad. arch. Jindřich Goetz 25

konané ve dnech 19. a 20. října 2012 
Volební kraj Jihočeský
Počet osob, zapsaných do výpisů ze stálého a zvláštního seznamu 
voličů celkem: 1448

Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky: 178

Počet odevzdaných úředních obálek: 178

Počet platných hlasů ve volebním okrsku: 174

Ve volebním okrsku Lomnice nad Lužnicí
byli voleni tito kandidáti:

Jméno a příjmení kandidáta Počet hlasů pro kandidáta

RNDr. Jan Zahradník 97

Mgr. Jiří Šesták 67

Výsledky voleb 1. kola
do Senátu Parlamentu ČR

Výsledky voleb 2. kola
do Senátu Parlamentu ČR

iNfORmACe OBČANům

Dne 1. července 2012 nabyl účinnosti zákon číslo 174/2012 
Sb., kterým se mění zákon č. 565/1990 Sb., o místních po-
platcích. Zákon o místních poplatcích upravuje vybírání 
místních poplatků v obcích. Poslední novelizace upravuje 
výběr místního poplatku za provoz systému shromažďová-
ní, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování ko-
munálních odpadů.

K novelizaci zákona o místních poplatcích bylo přistou-
peno proto, že předchozí podoba zákona se v této části ne-
měnila od roku 2002. Předchozí stav nedovoloval zvýšit 
sazbu a neumožnil spravedlivěji rozšířit výběr poplatku na 
osoby, které dosud poplatku nepodléhali. 

Nově se upravuje postup v případě cizích státních pří-
slušníků s povoleným dlouhodobým nebo trvalým pobytem, 
kteří dosud nemuseli hradit poplatek. Dochází tak k narov-
nání stejných podmínek s ostatními občany. 

Nově od 1. 1. 2013 poplatek podle § 10b odst. 1 platí:

a) fyzická osoba, 
 1. která má v obci trvalý pobyt, 
 2.  které byl podle zákona upravujícího pobyt cizinců na 

území České republiky povolen trvalý pobyt nebo pře-
chodný pobyt na dobu delší než 90 dnů, 
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Sběrový dvůr v ,, novém kabátě “
Na jaře letošního roku započala rekonstrukce sběrového 
dvora. Nebylo jednoduché zajistit, alespoň trochu vyhovují-
cí náhradní prostory tak, aby:
–  byl zajištěn plnohodnotný provoz pro naše občany. Hlav-

ními prioritami
– bylo zachování provozu a dostupnost tohoto sběrového 
místa.

Po půl roce stavebních prací snad spějeme k zdárnému 
dokončení celé stavby.

Problémy vznikly, když stavební firma požadovala po na-
šem městě navýšení rozpočtu o cca 1 300 000,- Kč z důvodu 
víceprací na doplnění skladby podloží  tak, aby vše vyhovo-
valo tlakovým zkouškám. 

Dle informací projektanta této  stavby celý projekt před-
chozí vedení města „seškrtalo“ a nepožadovalo ani geolo-

gický průzkum podloží. Myslím, že geologickým průzku-
mem se dalo tomuto finančnímu navýšení stavby zabránit. 
Po několika finančních návrzích o celém navýšení ceny 
stavby, které nám předložila starostka od dodavatelské fir-
my na jednání rady města, a které rada neakceptovala, jsme 
se  z původní částky 1 300 000,- Kč   posunuli směrem ku-
předu a dohodli  se, že  vícepráce na podloží stavby nesmí 
přesáhnout částku 500 000,- Kč vč. DPH. 

Doufám, že sběrový dvůr bude co nejdříve zkolaudován 
tak , aby byl celý

provoz přesunut do těchto zrekonstruovaných  prostor 
a mohl sloužit občanům našeho města. 

Dle informací stavebního technika města by kolaudace 
měla proběhnout 15. 11  2012.

                                                                                      Miroslav Řepa

 3.  která podle zákona upravujícího pobyt cizinců na úze-
mí České republiky pobývá na území České republiky 
přechodně po dobu delší 3 měsíců, 

 4.  které byla udělena mezinárodní ochrana podle zákona 
upravujícího azyl nebo dočasná ochrana podle zákona 
upravujícího dočasnou ochranu cizinců, 

 b)  fyzická osoba, která má ve vlastnictví stavbu určenou 
k individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve kte-
rých není hlášena k pobytu žádná fyzická osoba, a to 
ve výši odpovídající poplatku za jednu fyzickou oso-
bu; má-li ke stavbě určené k individuální rekreaci, bytu 
nebo rodinnému domu vlastnické právo více osob, jsou 
povinny platit poplatek společně a nerozdílně. 

Další velmi podstatnou změnou je stanovení sazby poplat-
ku. Poplatek nebyl za celou dobu jeho platnosti valorizován 
a přitom celkové náklady obcí vzrostly od roku 2002 o 81,5%. 
Proto byla horní hranice místního poplatku valorizována tak, 
aby odpovídala vývoji nákladů. Trvalému růstu nákladů na 
zajištění sběru a svozu netříděného komunálního odpadu do-
savadní horní hranice sazby poplatku již neodpovídala. 

Sazbu poplatku tvoří součet dvou částek. Za tříděný od-
pad je tato částka až 250 Kč. Ta i po novele zůstane na stej-
né úrovni. Druhá částka je stanovená na základě skutečných 

nákladů obce předchozího kalendářního roku na sběr a svoz 
netříděného komunálního odpadu. Do 31. 12. 2012 je sazba 
až 250 Kč na osobu a kalendářní rok. Celkem tak mohla být 
maximální sazba poplatku 500 Kč na osobu a rok. Nově byla 
horní hranice sazby poplatku podle písmene b) zvýšena na až 
750 Kč. Nově lze tedy stanovit výši sazby poplatku na částku 
až 1000 Kč. Sazba poplatku je uvedena v § 10b odst. 4.

Nový je i § 10b odst. 2 – Za fyzické osoby tvořící do-
mácnost může poplatek platit jedna osoba. Za fyzické osoby 
žijící v rodinném nebo bytovém domě může poplatek platit 
vlastník nebo správce. Osoby, které platí poplatek za více 
fyzických osob, jsou povinny obecnímu úřadu oznámit jmé-
no, popřípadě jména, příjmení a data narození osob, za které 
poplatek platí. 

Nově zní i § 10b odst. 3 – Poplatek se platí obci, na je-
jímž území je fyzická osoba hlášena k pobytu, nebo obci, 
na jejímž území se nachází stavba určená k individuální 
rekreaci, byt nebo rodinný dům. 

Za použití důvodové zprávy k návrhu zákona č. 
174/2012 Sb., kterým se mění zákon č. 565/1990 Sb., 
o místních poplatcích zpracoval Vladimír Vácha – mís-
tostarosta.

n a B Í D K a
pronájmu nebytového prostoru – garáže

Město Lomnice nad Lužnicí nabízí k pronájmu nebytový prostor
– garáž č. 2 o výměře 21,83 m2 v objektu s čp. 2, ulice Tyršova, Lomnice nad Lužnicí.

Výše nájemného: 780,– Kč / měsíc.

Písemné žádosti o pronájem nebytového prostoru – garáže – může zájemce doručit osobně nebo poštou
na Městský úřad Lomnice nad Lužnicí, nám. 5. května č. p. 130, I. patro, podatelna.

Případně bližší informace podá a dotazy zodpoví Jana Šejdová, tel. č. 384 792 239.



Lomnické LISTY – Listopad 2012 Město Lomnice nad Lužnicí

strana 6

–  částečné opravy místních komunikací (ul. Dr. Kuny, Sochoro-
va, Nové Město atd.)

–  za pomoci odborné firmy instalace kamer na novém hřbitově ( 
tento krok byl proveden jako reakce na neustálé stížnosti obča-
nů na krádeže v tomto prostoru)

–  mnohem častější údržba zeleně a živých plotů, včetně čištění 
krajnic a chodníků

–  zajištění běžných oprav v bytovém a nebytovém hospodářství, 
zajištění povinných revizí a vyúčtování nákladů

–  zajištění provozu kompostárny a s tím spojená všechna měření, 
cejchování, evidence a hlášení na příslušné úřady.

–  pomoc při zajištění kulturních akcí, tradiční městský ples, kon-
certy v kostele Svatého Václava, Lomnická pouť, čarodějnice, 
festival dechových hudeb atd.

Na konec bych chtěl zmínit vyjednanou dotaci EU z OPŽP na 
snížení prašnosti ve městě Lomnice nad Lužnicí. Jedná se o po-
řízení zametacího stroje a malotraktoru se zametací a kropící ná-
stavbou. Věřím, že tyto stroje budou i v budoucnu mít maximální 
využití a zajistí čistotu v našem městě. 90% nákladů bude hrazeno 
z evropských fondů a 10% je vlastní spoluúčast.

Miroslav Řepa
Služby města Lomnice nad Lužnicí

Zimní měsíce  
- optimální doba pro očkování proti klíšťové encefalitidě
Četnost výskytu klíšťové encefalitidy 
závisí zejména na životních podmínkách 
klíšťat a obvyklé sezóně jejich zvýšené 
aktivity, což bývá začátek jara až pozd-
ní podzim. Změna klimatických podmí-
nek může vést ke snadnému přemnožení 
klíšťat, k jejich rozšíření do oblastí vyšší 
nadmořské výšky a k prodloužení období 
výskytu infikovaných klíšťat. Díky tomu 

bylo u nás v roce 2006 zaznamenáno 
nejvíce případů (1 028 případů) tohoto 
onemocnění za posledních 25 let. V tém-
že roce totiž příznivé počasí prodloužilo 
pobyt osob v přírodě, tj. prodloužilo ob-
dobí možné expozice klíšťové encefali-
tidy. 

Riziko vzniku tohoto onemocnění kle-
sá s proočkovaností populace, jak dokla-

dují zkušenosti ze sousedního Rakouska, 
kde proočkovanost místního obyvatelstva 
dosahuje až 90 % a incidence klíšťové 
encefalitidy se zde počítá maximálně 
v desítkách případů ročně (především 
u neoočkované nebo částečně očkované 
populace). Naopak v České republice do-
sahuje proočkovanost v posledních letech 
necelých 20 %. 

Lomnické služby
–  jeden z předvolebních slibů je splněn. Objem finančních pro-

středků na tuto oblast (správa a údržba majetku města) se vý-
razně snížil a zprůhlednilo se celé financování

–  vytvoření nového pracovního místa (L. Frejlachová) + vyjed-
nání příspěvku s Úřadem práce na zaměstnání dalších dvou za-
městnanců

–  pořízení vybavení dílny (kompresor s příslušenstvím, svářečka 
elektroda + CO2, okružní pila, vrtací kladivo, křovinořez, mo-
torová sekačka, AKU vrtačka a sady nástavců, horkovzdušná 
pistole, přímočará pila, sady klíčů, prodlužovací kabely a další 
vybavení potřebné k zabezpečení naši činnosti), které chybělo.

CO Se UDĚLALO
–  po velkých zimních mrazech oprava vzduchotechniky v provo-

zovně školního stravování ve spolupráci s odbornou firmou
–  zajištění plnohodnotného provozu sběrového dvora v prosto-

rách bývalého areálu Jitony, včetně lisování tříděných odpadů, 
což nebylo jednoduché. Za zprostředkování a možnost využití 
těchto prostorů musím poděkovat Dr. Bílkovi

–  oprava dlouho neudržovaného a zdevastovaného dětského hřiš-
tě u mateřské školky

–  opravy a údržba naučné stezky, výměny prken na pochozích láv-
kách, výměna latí a jejich impregnace na dřevěných roštech, nave-
zení štěrku na měkká místa tak, aby stezka sloužila svému účelu

–  v letním období provedena nutná vertikutace travnatého fotba-
lového hřiště, dosev a jeho pravidelné hnojení a sečení. Tímto 
bych chtěl také poděkovat panu S. Vackovi za opravu automa-
tického zavlažování travnatého hřiště.

–  vyčesání umělé trávy a doplnění granulátu 
–  oprava oplocení na školním hřišti ( u základní školy)
–  vyřezání a likvidace náletů u silnice Klec – Lužnice v katastru 

našeho města ( několik let neudržováno)
–  ve spolupráci se SDH Lomnice nad Lužnicí prořezání a vyčiš-

tění příjezdové komunikace k novému hřbitovu

Čistící stroj z dotace

Úsek Klec Lomnice bez náletových porostů Práce na stezce Opravené dětské hřiště
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efektivita očkování
Studijní sledování pravidelně očkovaných 
prokázalo přetrvávání dostatek protilátek 
ještě 8 let po očkování. Ke ztrátě protilátek 
dochází častěji u osob starších 50 let.

Skoro dvacetileté sledování protilátek 
u dětí i dospělých částečně očkovaných 
(pouze třemi základními dávkami FSME-
Immun) nebo pravidelně očkovaných 
(čtyřmi a více dávkami) potvrdilo jejich 
dlouhodobé přetrvávání. Překvapivým vý-
sledkem je, že až 90 % osob očkovaných 
pouze třemi základními dávkami si ucho-
vává protilátky po dobu více než 10 let.

Omezení očkování
Osoby s akutním horečnatým onemocně-
ním by neměly být očkovány minimálně 
dva týdny po úplném uzdravení.

Česká legislativa umožňuje očkovat 
proti klíšťové encefalitidě souběžně s ji-
ným očkováním. V některých situacích 
může být prospěšnější oddělené očkování 
(zejména tehdy, očekává-li se snížená po-
stvakcinační imunitní odpověď zdravotně 

stigmatizovaného jedince) s minimálními 
intervaly dvou týdnů, případně čtyř týdnů 
po očkování živými vakcínami. Je-li očko-
vání prováděno dříve než čtyři týdny po 
imunizaci či léčbě specifickým imunoglo-
bulinem, může dojít ke snížení postvakci-
nační imunitní odpovědi.

V naší ordinaci připravujeme očkování 
pro zájemce v měsících prosinec 2012 a le-
den 2013.

Možnost očkování je ale průběžně po 
celý rok, nicméně nejlepší doba jsou tyto 
měsíce, kdy je relativně vysoká záruka nu-
lového kontaktu s členovcem.

Hlásit se mohou zájemci o očkování 
v pondělí a čtvrtek mezi l0-tou a 11 hodi-
nou. 

Dr R. Bílek 

ŠKOLA
Výstava zahrádkářů a včelařů
V měsíci říjnu všechny třídy naší školy navštívily výstavu, kterou 
pořádaly místní organizace zahrádkářů a včelařů. Před návštěvou 
výstavy žáci zhlédli filmy o práci včelařů během celého roku, které 
škole včelaři zapůjčili. Potom si popovídali o jejich zajímavé a uži-
tečné práci a dozvěděli se spoustu nových poznatků. Tyto své vědo-

mosti si dále rozšířili na výstavě, kde jim průvodci ochotně a poutavě 
odpovídali na jejich otázky. Doufáme, že i výzdoba výtvarnými díl-
ky žáků školy přispěla k pěkné atmosféře a návštěvníkům výstavy se 
výkresy líbily. Věříme, že v některých dětech akce probudila zájem 
o tuto zajímavou, užitečnou a tradiční činnost a stanou se včelaři. 

Beseda v knihovně Ročníková akce – 
Rybníkářství na TřeboňskuZačátkem října byly v lomnické knihovně již tradičně uspořádány 

pro žáky naší školy literární besedy. Pod vedením paní Marcely 
Božovské se uskutečnila série besed pro žáky 1. - 5. ročníku. Cí-
lem těchto setkání je nejen poutavou formou rozšířit učivo literár-
ní výchovy v jednotlivých ročnících, ale především namotivovat 
žáky k většímu zájmu o četbu. Naši nejmladší žáci- prvňáčci se 
seznámili zejména s provozem a organizací knihovny. Pro ostat-
ní žáky, pro které již toto prostředí není neznámé, byly připrave-
ny besedy o jednotlivých žánrech dětské literatury. Témata byla 
zvolena tak, aby vhodně korespondovala s učivem v jednotlivých 
ročnících. Doufáme, že knihy budou stále patřit mezi vyhledávané 
kamarády našich dětí. 

Ve středu 10. 10. 2012 se vydaly děti z druhé a třetí třídy se svými 
učitelkami na výlov rybníku Velký Tisý. Teple oblečeni a vyba-
veni pořádnou svačinou jsme za příjemného podzimního počasí 
vyrazili na pochod. Hned na Šalouně jsme viděli vypouštění ryb 
z nákladního auta do sádek. Pro mnohé děti to bylo poprvé, kdy 
viděly sádky a ryby z bezprostřední blízkosti. O to větší byl záži-
tek z návštěvy loviště, kde pan Činátl ukázal dětem různé druhy 
ryb a pověděl jim o významu rybníkářství na Třeboňsku. Děkuje-
me za vstřícný přístup a výklad přiměřený věku dětí.

 Mgr. P. Žáčková

Výlov TiséhoBeseda v knihovně
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Nejen folk v kostele sv. Václava

Anglické divadlo v Rakousku

Těsně před podzimními prázdninami si děti z naší školy mohly zazpívat s folkovým 
zpěvákem, skladatelem a textařem Lubomírem Hrdličkou, zakládajícím členem sku-
piny Nezmaři.

 Uskutečnil se tak další z pravidelných interaktivních výchovných koncertů, které 
pro naše žáky pořádáme. V kostele sv. Václava si tak s kytarou i mikrofonem mohli 
zazpívat ti nejodvážnější, což pravidelně platí nejvíce o dětech z nejnižších ročníků. 
Neformální atmosféra vystoupení byla příjemným nastartováním nadcházejících pod-
zimních prázdnin.

R. Fuchsová

V pondělí 8.října vyjeli žáci šestého a sedmého ročníku na ná-
vštěvu partnerské školy v Bad Grosspertholzu. V rámci výuky 
anglického jazyka shlédli chlapci a děvčata divadelní představení 
„Cesta kolem světa za osmdesát dní,“ které předvedli herci Ang-
lického divadla Vídeň. Rakouská škola zve tento soubor každoroč-
ně, aby děti měly možnost poslechu angličtiny v podání rodilých 
mluvčích. Této akce se zúčastňují každoročně i naši žáci v rámci 

přeshraniční spolupráce mezi partnerskými školami. Je to vhodný 
doplněk výuky, protože divák neznámé výrazy pochopí z děje. Na 
oplátku přijedou rakouské děti v období adventu k nám.

Po představení jsme navštívili přírodní park, kde jsou k vidění 
různé druhy divokých zvířat a prohlédli jsme si historické město 
Weitra. Domů se děti vrátily spokojené a plné nových dojmů. 

Mgr. R. Petržela

KULTURA

Na koncertě L. Hrdličky

Z prohlídky Weitry Na návštěvě v BGP
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Z kultury odjinud
Z programu JiHOČeSKÉHO DiVADLA

Čtvrtek 15.11.
19:00 Budova JD

Maria Goos
Fuk 
hra

Čtvrtek 15.11.
19:00 DK Metropol

Jerry Herman a Michael Stewart
Hello Dolly! 

muzikál

Čtvrtek 15.11.
19:30 Malé divadlo

Zdeněk Jecelín
Divoký tygr přeskakuje strž 

dobrodružný příběh

Středa 21. 11.
19:00 Budova JD

Martin Glaser / Olga Šubrtová
muž sedmi sester

erotická groteska
STUDENTSKÁ STŘEDA

Středa 21. 11. 
19:00 DK Metropol

Attila Egerházi, Petr Iljič Čajkovskij
Louskáček 

Ve spolupráci s Landestheater Niederbayern Passau
baletní vánoční příběh

Středa 21. 11.
19:30 Malé divadlo

Jack London
Bílý tesák

dobrodružný příběh
STUDENTSKÁ STŘEDA

kNIHoVNA

Jan Skácel
(*7. února 1922, † 7. listopadu 1989)
Proč ten ptáček z větve nespadne, 
Kam odešly laně, Uspávanky, Třináctý černý kůň,
Stracholam

Jiří Žák
(*11. 11. 1917, †29. 1. 1986)
Úžasný chlapík, Hovory o knihách

mikoláš Aleš
(*18. 11. 1852, † 10. 7. 1913)
Špalíček národních písni a říkadel

fjodor michajlovič Dostojevskij
(* 11. 11. 1821, † 9. 2. 1881)
Dvojník a jiné prózy, Hráč, Výrostek

Oscar Wilde
(*16. 10. 1854, †30. 11. 1900)
Cantervillské strašidlo, Obraz Doriana Graye,
Šťastný princ, Pohádky, Zločin lorda Artura Savila

Kalendárium našich a světových literátů
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Římskokatolická farnost
Lomnice nad Lužnicí
Kostel sv. Jana Křtitele

Mše svatá každou neděli od 10 hodin.
Modlitba růžence každou středu od 18 hod.

Od úterý do soboty jsou mše svaté v Třeboni
vždy od 18 hodin v kostele Panny Marie Královny
a sv. Jiljí

Z naší farnosti

Česká křesťanská akademie

Sv. martin

Program místní skupiny Třeboň
Čtvrtek 15. 11. 19:00 Robert Huneš: 
Pohled na eutanázii očima ředitele hospice 
Je eutanázie selháním či řešením současného zdravotnictví? PhDr 
R. Huneš je ředitelem jediného jihočeského hospice sv. Jana Ne-
pomuka Neumanna v Prachaticích. 

Čtvrtek 6. 12. 19:00: Kolektiv členů a přátel třeboňské ČKA: 
Adventní a vánoční tradice a zvyky: odkud pocházejí, jak vznik-
ly, jak se proměňovaly, co znamenají a jak nás mohou inspirovat 
k hlubšímu prožívání adventu a Vánoc. Během odpoledne upořá-
dáme v prostorách gymnázia adventní dílny, bude upřesněno. 

Na rok 2013 připravujeme: 
Leden (17. nebo 24. 1.):
Panelová diskuse: Co je církev a jakou roli má hrát ve spo-
lečnosti? Hosté panelu: ThLic. Prokop Brož, Th.D., teolog, dě-

kan Teologické fakulty UK Praha, Th-
Lic. David Henzl, farář Třeboň, Martina 
Fürstová, katechetka a pěstounka a další, 
moderuje Filip Černý, redaktor Českého 
Rozhlasu České Budějovice. 
Únor:
Lukáš Fošum: Je zygota lidskou oso-
bou? Odvěká otázka, kdy začíná lidský 
život. Přehled biologických, filosofických 
a teologických argumentů pro a proti tvr-
zení, že lidský život začíná početím – splynutím vajíčka a spermie 
– vznikem zygoty. P. Mgr. MUDr. Lukáš Fošum OP, Université de 
Fribourg, Švýcarsko. 

Pokud není uvedeno jinak, přednášky se konají POZOR ZmĚNA! 
v aule třeboňského gymnázia, ul. Na sadech 308. Vstupné dob-
rovolné. Kontakt: David Pithart david.pithart@daphne.cz, tel. 384 
706 184.

Sv. Martin se narodil na území dnešní-
ho Maďarska kolem roku 316. Narodil se 
v rodině římského setníka. Vůle otcova 
byla, aby se Martin stal vojákem. Složil 
vojenskou přísahu a byl odveden k jízdní-
mu pluku do Galie. Žil ctnostně, k muž-
stvu byl vlídný a laskavý, k chudým lidem 
byl milosrdný. Když Martin poznal křes-
ťanskou víru, bez vědomí rodičů chodil na 
bohoslužby. Pod vojenským krunýřem mu 
bylo srdce plné lásky k Bohu i k lidem. 

Jednou za krutého mrazu jel Martin 
s několika svými vojáky na koni. Před 
městskou branou žebral polonahý, zimou 
se třesoucí chuďas. Nikdo z jezdců si 
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ho nevšiml. Martin ho zahlédl, cítil 
s ním, ale neměl nic, co by mu dal. Rozťal 
tedy svým mečem svůj vojenský plášť na 
dvě půlky. Do jedné zabalil žebráka a dru-
hou si přehodil přes ramena. Vojáci se mu 
posmívali. On ničeho nedbal.

V noci se mu pak zdálo, že vidí Ježíše 
oblečeného do jeho pláště, který daroval 
chudákovi. A slyšel hlas: „Tímto rouchem 
mě oděl Martin ještě nepokřtěný.“

Martin se tedy dal ve dvaceti letech po-
křtít a odešel z vojenské služby do samo-

ty, aby sloužil Bohu. Žil v klášteře, mod-
lil se a pomáhal lidem. V roce 371 se stal 
biskupem. Nadále žil jako prostý mnich 
a chodil mezi chudé a potřebné. Umírá 
roku 397.

Lenka Oušková

Listopad
A tmosféru měsíce listopadu krásně po-

psal písničkář Wabi Daněk ve svém 
hitu Píseň, kterou napsal listopad. Studený 
vítr češe ze stromů listí, které potom leží 
na chodnících a chrastí pod nohama všech 
kolemjdoucích. Padaní vybarvených lupe-
nů je skutečně velký symbol tohoto pod-
zimního měsíce a podle něho také dostal 
své české jméno. Já si představuji Listopad 
jako chlapíka, který má svaly, aby zvládl 
naštípat na zimu hromadu dříví a nanosit 
plnou uhelnu uhlí, přičemž musí krotit své 
příliš horlivé příbuzné - tetu Meluzínu, 
snachu Jinovatku a strýčka Mráze. Podle 
jedné pranostiky bývá listopad nepříjem-
ně studený, když mu předcházel teplý ří-
jen. A ty další spíše prorokují: Když ještě 
v listopadu hřmívá, úrodný rok na to bývá; 
Listopadové hřmění pšenici ve zlato mění; 
Když krtek v listopadu ryje, budou na vá-
noce létat komáři; Listopadové sněžení 
neškodí vůbec osení; Jestliže listopadový 
sníh dlouho zůstane, více než hnůj polím 
prospěje a Když napadá sníh na zelené lis-
tí, bude tuhá zima 

Patroni tohoto měsíce už najisto počí-
tají se zimou. Svatý Teodor - mrazy lezou 
z hor; Na svatého Martina kouřívá se z ko-
mína; Svatý Martin přijíždí na bílém koni; 
Svatá Cecílie sněhem pole pokryje; Svatá 
Kateřina přichází bíle oděná; Na Saturnina 
skučí Meluzína. O sluníčku nikde není ani 
zmínka. Těžko nás v tomto období ještě 
teple pohladí po tváři svými paprsky. A tak 

se musíme zahřát jiným způsobem. Proto-
že tady u nás na jihu Čech běží čas výlo-
vů, rybáři se hřejí u ohňů nebo z bachorky 
zastrčené v náprsní kapse teplého kabátce. 
A pak se zahřejou prací, když musí stáh-
nout sítě, přemístit ryby z loveniště do kádí 
a odvést je na sádky, aby je tam uschovali 
na blížící se Vánoční svátky. 

Druhý den v listopadu je Památka ze-
snulých - lidově řečeno „Dušičky“, a při 
nich vzpomínáme na ty, kteří už odešli 
z pozemského světa. Myslíme na své nej-
milejší známé, kterým na hřbitov přinese-
me ozdobený věneček nebo kytičku a za-
pálíme svíčku. Z těch slavných, kteří už 
nejsou mezi námi, vzpomínám příklad na 
Jindřicha Plachtu, Petra Haničince, Zdeň-
ka Řehoře, Laďku Kozderkovou nebo 
Libuši Geprtovou. Ti všichni nás opusti-
li v listopadu a zanechali po sobě veliký 
kus herecké práce. Francie v té době přišla 
o skvělého filmové herce Jeana Marai-
se a Anglie zase o výjimečného zpěváka 
a vedoucího skupiny QUEEN Freddiho 
Mercuryho.

 17. listopad 1989 – sametová revoluce, 
která nastartovala rozkrádání státu ve vel-
kém a jeho tunelování. Když tehdy šli lidé 
na Václavák podpořit stávkující studenty, 
netušili, co jim nová demokracie nako-
nec v budoucnosti přinese. Nechtěli jsme 
komunisty a nechceme ani to, co se nyní 
děje. Copak na světě neexistuje něco mezi 
- co je spravedlivé, čestné a hlavně lidské? 

Přesto vnímám ten-
to svátek jako 
pozitivní věc 
v českých 
dějinách, ale 
nedokázal i 
jsme ve svobod-
ném světě zatočit 
s lumpy a zloději, kte-
ří postupně vytvořili ve vládních kruzích 
dokonalou mafii. 

Raději vzpomenu na osobnosti, kteří se 
v listopadu narodili, tudíž slaví narozeni-
ny – herci Ladislav Frej, Jan Tříska, Pavel 
Zedníček a také nezapomenutelná hvězda 
francouzského filmu Alain Delon; herečky 
Ivanka Devátá, Hana Maciuchová , Dana 
Syslová, Alice Bendová a šarmantní Ame-
ričanka Demi Moore. Ze zpěvaček uvádím 
Martu Kubišovou, Marii Rottrovou, Petru 
Janů, Petru Černockou, Helenu Zeťovou 
a anglickou královnu popu Kim Wilde. 
Nesmím zapomenout na okouzlující mo-
derátorku Kateřinu Kristelovou, olympij-
skou vítězku ve střelbě Kateřinu Emmons, 
básníka Jiřího Žáčka, saxofonistu Jiřího 
Stivína, atleta Romana Šebrleho a hokejo-
vého trenéra Josefa Augustu.

 Až listopad pošle poslední lupen k zemi, 
tak smutně najednou je mi, že ta krása pod 
sněhem zmizne a všechno v přírodě rázem 
zamrzne. 

 Jiří Kos
www.autogramy.blgz.cz

ČTeNí NA POKRAČOVáNí

Naše poslání
Náš úkol a cíl je daleko větší, než si někdo namlouvá. Nejde jenom 
o to obléknout si při nějaké slavnosti svéráz či kroj. Uvědomuje-
me si, že jsme jedni z nositelů historických tradic a že přijímáme 
i část odpovědnosti naší národní kultury. Baráčnictvo je jedinou 
organizací v České republice s náplní národopisnou, vlastivědnou, 
vzdělávací a lidskou, která od samého vzniku nezměnila své po-
slání. Vezměme si jen naše národní písně. To jsou vlastně kořeny, 
ze kterých jsme rostli, do nich předkové vložili nejen kus svého 

života, ale také kus svého srdce. Nemůže nám nikdo vyčítat jako 
zastaralé to, že ctíme odkazy našich předků, že nosíme oděv, který 
byl nošen našimi předchůdci, to jsou ty naše krásné kroje. Vždyť 
byla doba, kdy tyto kroje si sami naši předkové doma vyráběli, 
a to velice pracně. Zachováváme tradice, zvyky a vhodné obyče-
je, vážíme si památek, zpíváme národní písně, tančíme staročeské 
tance, aby nezapadly v zapomnění. To vše tvoří bohatství našeho 
lidu a my Baráčníci můžeme být hrdi, že můžeme o tyto hodnoty 

míSTNí SPOLKy
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pečovat a předávat je dál. Klenotem mezi klenoty zůstává však 
naše přátelství s lidmi. Dát úsměv, prokázat ochotu, rozdělit se 
o vše, co pěkného nám život přináší. To nám zpříjemní i náš vlast-

ní život. To je také jediná a spolehlivá cesta, jak se zbavit sobec-
tví a plnit naše baráčnické poslání v dnešní době.

Když jedna z našich vedoucích Vodry ve 
staré kronice objevila, že na našem ostro-
vě se nachází náhrobní kámen s podiv-
ným jménem Vengador, pátrala a zjistila, 
že Vengador byl nejzlejší pirát všech dob 
a vlastnil cenný poklad, který podle jeho 
vlastních slov, nikdo nikdy nenajde. Poté 
se vydala s oddílem světlušek na ostrov 
a společně se pokusily vyvolat pirátova 
ducha. Podařilo se a pirát dívky navedl za 
svým prvním důstojníkem Jimem Core-
landem do krčmy u Kellyho, kde se „pro-
línají staré doby se současností“. 

V pátek 28.9. tedy děvčata podnikla 
výpravu do Třeboně, kde se jakási krčma 
nachází. Nevěděly jsme jistě, jestli jsme 
na správném místě, ale jelikož nám i ob-
sluha v krčmě potvrdila, že Corelando zde 
bývá často, s napětím jsme čekaly, kdy 
vstoupí člověk, který není z naší doby. 
Po chvilce opravdu přišel a dokonce nám 
věnoval pár vět. Řekl, že mapu k Venga-
dorově pokladu má, ale dá nám jí potom, 
co mu seženeme pár věcí, které ztratil na 
moři. Odehrála se krutá námořní bitva 
a všechny věci, kromě přesýpacích hodin 
se nám podařilo sehnat. Pirát nás poslal 
k mořské panně, kde jsme ale našly pou-
ze zprávu, že mapu má Corelando 

„Přicházíš-li do sedění proto, aby ses mohl řádně vyhádat a rušit klid jednání, zůstaň raději doma, neboť 
tvé nitro je nemocné a potřebuje léčení.

Svárlivost a hašteřivost, sousedé a tetičky, nepatří do baráčnických řad! Osobní záležitosti nepřinášejte 
do spolkového života!“

vzdělavatelka OB Zdeňka Kalianková

Setkání s piráty

Lomnické skautky ve staré Anglii
Co byste dělali, kdyby Vás na ulici zastavil podivný 
člověk v cylindru a beze slov Vám předal pozvánky na 
čaj o páté, který se má konat v roce 1912 v Hyde Par-
ku? Věřte nebo ne, naší vedoucí skautek, Bongovi, se 
to stalo! A jelikož čirou náhodou byl počet pozvánek 
stejný jako počet členů oddílu skautek, zúčastnily se 
této tradiční anglické záležitosti všechny skautky (naše 
středisko se pyšní tím, že bez problémů dokáže cesto-
vat v čase, ovšem způsob, jakým to děláme, musí zůstat 
z bezpečnostních důvodů utajen). Na čaj o páté dorazila 
děvčata v dobových kostýmech, diskutovala o čajích 
a lodích a dorazil dokonce vzácný host z Ameriky. Ten 
vyprávěl o své nové zemi tak poutavě, že se skautky 
rozhodly, že se do Nového světa dostanou a splní si svůj 
„Americký sen“. Podařilo se jim dokonce sehnat lístky 
na loď, která bude zanedlouho vyplouvat z anglického 
přístavu Southampton. Jak se skautkám bude líbit život 
na lodi? Uvidíme…

Skautské středisko 13 klíčů
Skautky, Big Ben a host z Ameriky (vlevo)

Máme jen půlku mapy k pokladu
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Kulatiny našich členů
V červnu se dožil devadesáti let náš dlouholetý člen Ludvík Kročák 
starší. Pan Ludvík Kročák je v současné době naším nejstarším žijí-
cím členem. V příštím roce oslaví další kulatiny, tentokrát šedesátku. 
U hasičů je totiž již od roku 1953. Pana Kročáka navštívila doma 
naše delegace, aby mu poděkovala za jeho dlouhodobou činnost 
u hasičů. Předali jsme mu dar od hasičů a krátce jsme s ním pose-

děli. Přitom jsme zavzpomínali na jeho působení u této organizace. 
Například na to, jak s traktorem a pluhem oborával hořící pole a za-
bránil tak rychlému rozšíření požáru. Nebo jak pomáhal s dalšími 
zásahy a nebylo jich málo. Pan Kročák se účastnil různých zásahů 
u více požárů i když nebyl členem zásahové jednotky. V současné 
době pokračuje u hasičů jeho syn Ludvík, který je také jedním z nej-
větších sponzorů.

Krátce od dobrovolných hasičů

Zaujal Tě skauting? Chceš ve vol-
ném čase zažít něco neobyčejné-
ho? Přidej se k nám! Popros svého 
spolužáka/spolužačku, aby Tě vza-
l/a s sebou na schůzku a vyzkoušej 
si to! Navštiv naše webové stránky 
www.13klicu.cz nebo se koukni do 
facebookové skupiny Středisko 13. 
Klíčů Lomnice nad Lužnicí. Nikdy 
není pozdě na to, začít!

u sebe. Následovala honička za pi-
rátem, který ovšem z krčmy už odešel, 
ale našly jsme ho a mapu nakonec získa-
ly. Jenže vzápětí jsme zjistily, že mapa je 
roztržená a my máme jen polovinu, kde 
místo s pokladem není vyznačené! Určitě 
ale v koncích nezůstaneme a druhá půlka 
se brzy objeví.

Lenka Rajnochová, Petra Viktorová

Setkání s pirátem Jimem v krčmě

Oslavenec Jan Poustevník
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V září jsme se sešli na hasičárně, kde jsme 
oslavili sedmdesátiny našeho dalšího dlouho-
letého člena Jana Poustevníka. Honza Pous-
tevník je naším členem od roku 1964. Od 
počátku svého působení u SDH Lomnice nad 
Lužnicí se aktivně zapojil do dění ve sboru. 
Byl i aktivním členem zásahové jednotky 
SDH. Účastnil se velkého množství různých 
zásahů. Odpracoval i stovky hodin na růz-
ných brigádách. Během svého působení byl 
po dlouhou dobu členem výboru SDH, kdy 
vykonával i funkci materiálně technického 
referenta. Od roku 2006 je předsedou revizní 
rady SDH. I v současné době je tedy aktivním 
členem SDH, kdy se zúčastňuje různých akcí. 
Aktivně pomáhá i na přípravách hasičského 
plesu. Málokdy také vynechá pravidelné pá-
teční hasičské schůze.

 
Hasičská svatba
V červenci se vdávala Karolína, dcera naše-
ho dlouholetého starosty Karla Železného. 
Karolína byla i v době školní docházky člen-
kou hasičského kroužku. Proto jsme neváhali 
a postavili jsme bránu na její svatbu. Smontovali ji hasičky a ha-
siči u našeho současného starosty Slávy Bártů. Odtud se šlo pěš-
ky i s bránou do Jindrlovské ulice. Cestou na nás spadlo několik 
kapek z nebe, ale nakonec se počasí umoudřilo a umožnilo nám 
bránu postavit. Po postavení jsme poseděli na zahradě, kde nám na 
harmoniku zahrál pan Sejk. 

V sobotu, v den svatby, jsme v hasičském vyrazili do Třeboně 
na nádvoří městského úřadu. Díky našemu veliteli přijela i histo-
rická hasičská stříkačka. Po ukončení svatebního obřadu začal tzv. 
„šraňk“. Do cesty svatebčanům se jako překážka postavila hasič-
ská hadice a bez vyplacení jí nebylo možno přejít. Vybrané peníze 
byly zčásti použity na úhradu nákladů na bránu a šraňk. Zbylé 
vybrané prostředky předali naši zástupci nevěstě a ženichovi jako 
náš dar do začátku manželské cesty. 

 Novomanželé také dostali za úkol džberovou stříkačkou sestřík-
nout dvě kuželky. Jako první nastoupila k proudnici nevěsta a rych-
le se jí podařilo kuželku shodit. Jako druhý nastoupil novomanžel, 
jeho pokus shodit kuželku nevyšel. Proud vody měl silný, nepočítal 
ale s jednou záludností. Jeho kuželka byla totiž k prknu přibitá. Na-
konec ještě proběhlo fotografování u hasičské stříkačky.

Hasičský dorost a podzimní soutěž
 6. října se konalo podzimní okresní kolo soutěže dorostu - Zá-
vod požárnické všestrannosti. Akce se konala letos ve Stráži nad 
Nežárkou a počasí bylo oproti minulému roku nádherné. Na sou-
těž vyjelo soutěžní družstvo ve složení Jiří Čečka, Michal Krejčí, 
Petr Kropík, Ladislav Krs a Aleš Richter. Kluci vyběhli ze star-
tu přesně v poledne. Na trati je čekala řada disciplín. Například 
střelba ze vzduchovky, šplh, určování hasicích přístrojů nebo běh 
podle azimutu. Do cíle doběhli unaveni, ale spokojeni. Na trati to-
tiž doběhli družstvo dorostenců z Hamru, kteří vyběhli pět minut 
před nimi. Nakonec naši skončili na 1. místě s celkovým časem 
0:51:49. Druhé družstvo z Hamru mělo výsledný čas o více jak 
třináct minut horší. 

 Letošní vítězství tak bylo třetí v řadě od znovuobnovení doros-
teneckého družstva. Poděkování patří nejen mladým hasičům, ale 
i jejich vedoucím. Na podzimní kolo do Stráže družstvo doprovo-
dili vedoucí Martin Kropík a Vladimír Vácha mladší. 

Za SDH Lomnice nad Lužnicí 
jednatel Vladimír Vácha st.

Hasiči s nevěstou

Hasičská soutěž dorostenci – podzimní kolo Start dorostenců
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Ve dnech 28. 9. až 2. 10. 2012 uskutečnili členové zahrádkářské-
ho svazu Lomnice výstavu ovoce a zeleniny a současně Včelaři 
výstavu včelařskou v prostorách Lomničanu. S potěšením musím 
konstatovat, že se nenaplnily obavy, které jsem uvedl v minulém 
čísle. Bylo vystaveno přes 160 druhů ovoce, především jablek. 
Hrušně byly ve značné menšině. Zde se ukazuje neblahý vliv roz-
šiřování okrasných zahrad a vysazování jalovců a tím k značnému 
rozšíření rzi hrušňové. Bohužel musím konstatovat, že k tomuto 
trendu přispívá i MěÚ svými v nedávné době prováděnými par-
kovými úpravami.

O obohacení sortimentu ovoce se zasloužili také jindřichohra-
dečtí zahrádkáři v čele s Ing Zahradníkem, který vystavil několik 
novějších perspektivních odrůd jablek. Zároveň v předvečer vý-
stavy provedl kontrolu správnosti názvů vystavených odrůd. Pro 
zúčastněné členy ČZS to byla ovšem také velice přínosná a zají-
mavá odborná přednáška.

Zásluhou p. Broma byla na výstavě uvedena také překrásná 
kolekce 22 druhů paprik a 4 druhů cibule z význačné české se-
menářské firmy SEMO Smržice. Tuto část výstavy doplnili také 
naši členové vystavením patizonů, dyní, řepy, ředkví, póru, celeru, 
vlašských a lískových ořechů.

Vystavené exponáty byly vhodně ozdobeny kyticemi květů ji-
řin, které zajistil p. Hešík. Součástí výstavy byla také prodejní vý-
stava kaktusů, která byla velice pěkná a vhodně doplnila výstavu.

Ovšem velice zdařilá a profesionální byla také ukázka květino-
vé vazby od p. Havlíčkové z květinářství na náměstí.

Za hlavní výzdobu výstavních prostor však patří dík žákům 
Základní školy Lomnice, kteří výstavu vyzdobili velice zdařilými 

obrázky na motivy květin, ovoce a zeleniny. Pěkné byly kresby 
váz s květinami, bylo vidět několik motivů Van Goghových slu-
nečnic, různých maleb váz s motivy květinovými či ovocnými. 
Také kresby chryzantém, aster, či hezké malby mochyně.

Všem, kteří nám pomohli vytvořit na výstavě pěkné prostředí, 
především žákům naší školy patří náš dík. Dík patří také dalším 
našim sponzorům p. ing Hartmannovi a společnosti Yen.zde.

Uznání musím vyslovit našim členům Jiřímu a Lídě Hešíko-
vým, Františkům Šejdovi a Šedivému, kteří mají hlavní zásluhu, 
že se výstava velice zdařila a obohatila společenský život našeho 
města.

Český zahrádkářský svaz

místní organizace KLUBU ŽeN vás zve na „odbornou“ prezentaci

PŘíPRAVy STUDeNÉ KUCHyNĚ
Lektor: Jan Uhlíř

Kdy: 16.11.2012 od 18°°
Kde: Společenská místnost  DPS

Z výstavy

Zahrádkářské výpěstky Škola doplnila výzdobu
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V tomto článku jsou hned dvě zásadní nepravdy. První, že 
po volbách v roce 2010 komunikace mezi městským úřa-
dem a TJ TATRAN velmi ochabla. Musíme zde poopravit 

toto tvrzení – určitě ne s městským úřadem, možná však 
se současným vedením radnice. Dále, že prý nebyl zaslán 
k otištění žádný, byť krátký příspěvek o lomnickém spor-

Reakce na článek „ Co bude dál se sportovním areálem 
města, aneb musí hora k mohamedovi“

Družstvu mužů začal nový soutěžní ročník krajského přeboru 21. 
září. Do doby psaní tohoto článku jsou odehraná 4 kola a druž-
stvu patří 7. příčka se ziskem 4 bodů. Na třetí místo ztrácíme 2 
body.

Družstvo žáků startuje v okresním přeboru dorostu. Původní 
rozlosování počítalo s turnajovým způsobem, z důvodu rozšíření 
počtu účastníků došlo po prvním turnaji k přelosování a hraje se 
dvoukolovým systémem. V prvním turnaji skončili pátí a v jed-
notlivcích se umístil Marek Baštýř na pěkném 6. místě. Dále se 
zúčastní republikové soutěže Pohár mladých nadějí. Zde je ode-
hrán první turnaj ze šesti.

Pro zájemce o kuželky uvádím rozlosování  
domácích zápasů KP muži:
09. 11. 17:30  TJ Tatran Lomnice nad Lužnicí  

– TJ Nová Ves u Č.B. A
23. 11. 17:30  TJ Tatran Lomnice nad Lužnicí  

– SKK Slavoj Český Krumlov A
oP dorostu
3.kolo: Neděle – 11. 11. 09.00  Tatran Lomnice n. Lužnicí  

– TJ Nová Včelnice
5.kolo: Neděle –  2. 12. 09.00  Tatran Lomnice n. Lužnicí  

– TJ Kunžak

CViČeNí  PRO ŽeNy
Pondělí: 19 hod. Zumba – J. Kuršová
 
Středa: po týdnu :
       20 hod.

Cvičení se zátěží – M. Slipková 
Bodystyling – P. Špalová 
Cvičení s overbally – J. Kuršová 
Posilování – imitace fitness – M. Slipková 
Aerobick – P. Špalová 
Cvičení s overbally – J. Kuršová 

Neděle: 19 hod. Kalanetika – J. Kuršová

Přijďte mezi nás  Cvičení je vždy ve školní tělocvičně.

Z oddílu kuželek

Naši kuželkáři Karel a Petr
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Konečně jsme se dočkali ze strany TJ Tatran, alespoň ně-
jakého článku. Je vidět, že tento článek je psán již s větším 
rozmyslem a smířlivěji, na rozdíl od štvavého a dehones-
tujícího posledního článku pana Krejníka. A najdeme zde 
mnoho pravdivých informací, bohužel i informací pracují-
cích s mýty a polopravdami.

První velkou pravdou je, že TJ Tatran zdarma využívá 
městských sportovišť. Totiž bezplatně není vůbec nic. Ta-
kové sportoviště i město něco stojí, i tak špatná a zanedba-
ná údržba, jak uvádíte ve svém článku, s energiemi a všemi 
dalšími náklady vyšly za sportoviště v roce 2011 městskou 
kasu na více než 300 000,– Kč. S příspěvkem pro TJ Tatran 
200 000,– Kč, pak sportování vyjde na více než 0,5 milio-
nu korun, každý občan, tak na sportování přispěje přibližně 
280,– Kč ročně. 

Je samozřejmé, že město při stavu jeho financí, kdy pří-
jmy z daní klesají a rozpočet je z minulosti zatížen značný-
mi dluhy, hledá úspory a jednu úsporu vidí i v údržbě měst-
ského hřiště. Je pro sportovce, a v takovém počtu jakým TJ 
Tatran sportovci disponuje, takovou zátěží vytrhat trávu na 
atletickém ovále, uklidit nepořádek, natřít plot nebo vyvést 
posečenou trávu na kompostárnu? Je nemorální a špatné 
chtít po někom, kdo se sportem baví, aby kromě tréninku 
těla, trénoval i své morálněvolní vlastnosti, které mimocho-
dem patří k výbavě každého lepšího sportovce. Nebo TJ Ta-
tran vychovává „primadony“ pro které je nutno vše připravit 
a po nich zase vše uklidit?

Rozhodně město těší sportovní úspěchy jejich klubů 
a rádo se na těchto úspěších, byť třeba jen skrytě, podílí. 

Druhou velkou pravdou je, že TJ Tatran je členem dobro-
volného sdružení zvaného ČSTV. To znamená, že i zástupci 
této tělovýchovné jednoty se aktivně podíleli na současném 
stavu tohoto sdružení i na stavu jeho financování. Vypadá 
to přibližně tak, že „svojí spíž jsme vyjedli a teď nás obce 
živte“. Pod rouškou peněz z „hazardu“, neboť hazard je 
také hra a logikou „sportovců“ hra má dotovat zase jenom 
hru. Použiji stejnou logiku a tím mi vychází, že nejšťastněj-
ší jsou při hře děti, proto preferuji a vždy preferovat budu 
spokojenost dětí bez rozdílu. Tzn. pokud TJ Tatran přijde se 
smysluplným využitím těchto peněz pro děti a mládež, bude 
rozhodně stát za to se tímto zaobírat. V letošním roce byly 
tyto prostředky investovány společně s dary do budovy MŠ, 
tzn. jen dětem.

Další velkou pravdou článku je, že zřejmě minimálně 
já nenaleznu pochopení ve velice zúžené optice vedení TJ 
Tatran, neboť podle mého názoru není důležité postavení 
v tabulce, dokonce ani v jaké soutěži se tým pohybuje, jestli 
brankář chytí penaltu nebo útočník dá gól a kolik na tuhle 
činnost od koho dostaneme – tabulky, čísla, výsledky, pení-
ze… Pro mě vždy bude důležitější spokojenost, zdraví, štěs-
tí a bezpečí. Vážím si práce, vážím si poctivé práce všech, 
dokonce i práce fotbalových trenérů a jejich obětavost a na-
dále je budu v této činnosti podporovat, ale je mi líto, že 
pokud v příštím roce přijdou peníze z hazardu a od niko-
ho jiného nepřijde lepší řešení, vidím dnes jejich použití na 
svodidlo v zatáčce u Hartmanů, tam denně děti riskují své 
zdraví a život. Ach horo, jak jsi vzdálená…

Ing. Iva Nováková

Horo, horo vysoká jsi, má panenko vzdálená jsi …

tu. Jistě všichni pamatujeme dvouměsíční anabázi článku 
„Zpráva z lomnického sportu“. Článek byl vypracován, ode-
slán, ale jeho obsah se stal neskutečným problémem pro jeho 
uvedení (jenom pro upřesnění - byl předložen k posouzení 
Etické radě Syndikátu novinářů a Okresnímu vedení ČSTV 
v J. Hradci, což těmto institucím vůbec nepřísluší a také je-
jich odpověď v tomto duchu vyzněla). Nakonec stejně ne-
byl uveden celý, neboť tabulky jednotlivých týmů TJ se na 
stránky Listů nedostaly. Na ZM jsme jasně vyslovili názor 
TJ, že pokud se nezmění jednostranný, neobjektivní obsah 
Lomnických listů a zneužívání tohoto listu ve prospěch sou-
časného vedení, TJ se nemůže a nebude z principu podílet 
na této amorální dezinformovanosti.

V celé České republice se zásadním způsobem změnily 
ekonomické podmínky podpory sportu. Tak jako v jiných 
odvětvích našeho hospodářství, došlo doslova k rozkradení 
a vytunelování velké části majetku ČSTV, především sáz-
kové společnosti SAZKA (ČSTV je její hlavní akcionář). 
Vláda schválila tzv. loterijní zákon, ze kterého určitá část 
výtěžku plyne do rozpočtů obcí. Představa vlády na základě 
jednání s vedením ČSTV byla, že část prostředků bude pou-
žita pro podporu sportu v jednotlivých obcích.

Na základě výzvy orgánů ČSTV se TJ obrátila formou 
dopisu - žádosti na vedení města. Dosud jsme nedostali od-
pověď, zda město obdrželo zmiňované finanční prostředky 
a zda TJ nějaké prostředky obdrží.

Není chybou TJ, že komunikace velmi ochabla. Můžeme 
doložit z ústního projevu na jednáních ZM, ale také z pí-

semné korespondence, že vedení TJ má zájem komunikovat 
s vedením města.

Současné vedení zastavilo především podporu v oblasti 
údržby sportovišť v majetku TJ (sečení, hnojení a další běž-
nou údržbu), aniž by navýšilo potřebnou částku, tak jak byla 
nákladovost na tuto údržbu vypracována v příslušné žádosti 
požadované městem. Nelze v tomto článku popsat obsah jed-
notlivých společných jednání, a proto nás velmi zaráží citát 
„Když nejde Mohamed k hoře, musí hora k Mohamedovi“.

 Vážená paní starostko, TJ i přes značně omezené pro-
středky se snaží dál plnit své poslání rozvoje sportu a tělo-
výchovy v našem městě. Dobrovolní členové TJ TATRAN 
Lomnice nad Lužnicí věnují stovky hodin bez nároku na 
odměnu rozvoji sportu a výchově dětí. Prozatím sportov-
ci využívají bezplatně sportoviště v majetku města (s tímto 
záměrem byla ovšem budována) a za to městu TJ děkuje. 
Ovšem Váš návrh na pronájem sportovišť za úhradu nebo 
za údržbu je pro TJ likvidační. Náš návrh na převod majetku 
TJ na město stále trvá a je podložen nejen názorem a dopo-
ručením vedení ČSTV, ale i vládnoucími představiteli státu, 
jakožto zkušenostmi ze zahraničí.

Závěrem konstatujeme, že „Není potřeba chodit k hoře, 
ale postačí se přijít podívat do sportovního areálu“. Vedení 
TJ bylo a je připraveno k jednání, které povede k zachování 
činnosti TJ a rozvoji sportu v Lomnici nad Lužnicí.

Za TJ TATRAN Lomnice nad Lužnicí
Zvánovec Karel, předseda
Šafář Petr, místopředseda
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A opět je tu konec října  a dlouho očekávaná změna času. Když 
jsem odmetl sníh, letos velmi časný, vyvenčil psy, tak jsem se  po 
krátké ranní partii šachu  u kávy zamyslel na tím, proč vlastně 
měníme čas.

Z historie víme, že princip podobný letnímu času se asi popr-
vé objevil roku 1784 v dopise Benjamina Franklina vydavatelům 
časopisu Journal of Paris. Franklin nenavrhoval zavedení letního 
času, ale aby lidé vstávali i chodili spát dříve, čímž by lépe využili 
denní světlo. 

Po něm první vážně míněný návrh na zavedení letního času 
učinil londýnský stavitel William Willett roku 1907. Ačkoli se mu 
podařilo přesvědčit i jednoho z britských poslanců, návrh se ne-
podařilo prosadit.

V praxi byl letní čas poprvé zaveden za první světové války 
v roce 1916 a to hned v řadě evropských zemí. Jako první zřejmě 

letní čas zavedlo Švédsko od 14. dubna 1916.  Dále pak v Němec-
ku a v Rakousko-Uhersku, jehož součástí tehdy byly i české země, 
platil mezi 30. dubnem a 1. říjnem 1916. Tento letní čas se v obou 
říších uplatňoval až do roku 1918. Také Velká Británie si upravila 
hodinky a letní čas zde ve třetím válečném roce fungoval mezi 21. 
květnem a 1. říjnem 1916.

Letní čas byl znovu zaveden v důsledku úsporných opatření za dru-
hé světové války. V Protektorátu Čechy a Morava  fungoval nepřetr-
žitě od 1. dubna 1940 až do 4. října 1942, dále pak v letních měsících 
let 1943–1949. Na přelomu roku 1946 (1. prosince 1946 – 23. února 
1947) byl zaveden také tzv. zimní čas, kdy byl čas posunut o jednu 
hodinu dozadu – tento opačný posun je zřejmě světovým unikátem.

Jestli letní nebo zimní čas, o tom se přou celé generace lidí, 
extremistů, energetiků i politiků. Víme, že i naše nedávná histo-

Výsledek ankety

Letní a zimní čas - QUi BONO?

V minulém čísle jsme vydali anketu s otázkou: Jak často byste uvítali vydávání Lomnických listů.
Vrátilo se 73 lístků z nichž téměř 75% si přeje vydávat Lomnické listy každý měsíc, dokonce dva respondenti si přejí vydávat listy 

na začátku každého měsíce. Zbylých 25% se přiklonilo k variantě vydávání periodika každé 2 měsíce.

Všem zúčastněným děkujeme. 

ZAJímAVOSTi

anKetnÍ LÍSteK
k architektonickým studiím vzhledu náměstí 5. května

Práce budou vystaveny v budově staré radnice
od 8. 11. 2012 do 10. 12. 2012.

Nejlepší návrh je č.:

2. v pořadí č.:

3. v pořadí č.:

anketní lístek odevzdejte nejpozději do 30. 11. 2012 vhozením
do urny umístěné v přízemí městského úřadu
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Ceník inzerce v Lomnických listech
 1 strana A4 800,– Kč
 1/2 strany A4 500,– Kč
 1/4 strany A4 300,– Kč
 6 x 9 cm 200,– Kč
 Řádková inzerce 100,– Kč

Při opakovaném podání inzerátu 
bude poskytnuta sleva 10 %.

Více informací na andrese:
lomnickelisty@gmail.com

INZERCE

rie zaznamenala extempore jednoho přímo vál-
kuvedoucího občana ČR proti letnímu a zimnímu 
času. Neúspěšnou.    

Když shrneme argumenty pro a proti, tak 
hlavním důvodem pro zavádění letního času 
jsou především již dříve uvedené energetic-
ké úspory. Občas se také argumentuje pro 
letní čas tím, že se poněkud zmírňují někte-
ré energetické špičky.

Letní čas je také terčem kritiky. Někteří 
lidé argumentují tím, že energetické úspory 
jsou diskutabilní. Úspora elektrické energie 
pouze v období okolo rovnodennosti je pouze 
v rozsahu jednoho procenta, v letních měsících 
nemá letní čas na spotřebu elektrické energie 
v podstatě žádný vliv, protože přirozené osvětlení 
je i tak dost dlouhé a prodloužení letního času do října 
znamenalo v porovnání s předchozími roky ztrátu, protože ztráty 
za říjen se vyrovnají úsporám za září. Rakouský svaz podnikatelů 
v energetice uvádí, že zavedení letního času již několik let nepři-
náší energetické úspory, ale naopak vede ke zvýšené spotřebě po-
honných hmot, neboť Rakušané jezdí svými auty do pozdějších 

večerních hodin. Také veškeré venkovní aktivity lze 
provozovat déle vzhledem k oficiálnímu času.

Proti stojí také častý argument odpůrců, že 
časový posun mnoha lidem působí zdravotní 
potíže. Mezi nepříznivé následky letního času 
podle těchto kritiků patří například i zvýše-
né množství dopravních nehod a úrazů ve 
dnech po přechodu na letní čas či zpět a po-
dobně. Přechod na zimní čas také způsobu-
je absurdní situace, kdy konkrétní událost 
může podle časových údajů vypadat, jako 

by skončila dříve než začala.
Vlastní názor si musíme udělat každý sám. 

Pro občana je jedno procento zanedbatelné, 
pro energetické koncerny jsou to obrovské sumy. 

...atd.  A tak vzhledem k tomu, že nejsme, zaplať-
bůh, ve válečném stavu, je jasné, komu to přináší pro-

spěch, a zase jeden klasický příklad, kdy celé miliony lidí se musí 
přizpůsobit zájmům pár jedinců. Záleží, jak se jim to podsune? 
Pardon, vysvětlí.

Dr. R. Bílek

• Nabízím doučování z matematiky a chemie. Telefon: 724 982 395

• Sháníme garáž v okolí ulice Na Nábřezí v Lomnici nad Lužnicí. Kontakt: 731 409 689
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www.agentura5.cz

SPECIÁLNÍ NABÍDKA

CO POT¤EBUJETE?

Jen vybrat z Va‰ich

archívÛ fotografie

a poslat nám je...

SK BRNO 2013

2013

FC PŘEDNÍ KOPANINA 2013

kalendá¤Ò
pro sportovce, firmy i ostatní z vlastních fotografií

Lomnice 
       nadPopelkou

2013
SK

letA6kal2.indd   1 30.10.2012   14:13:46
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Více informací na tel. č.: 775 297 061 • info@sport-mrkacek.cz
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MRKÁČEK RELAXCENTRUM Lišov
Sportovní, relaxační a společenský areál


